
و امـــیـــدوار نــگــه داشــتــن چــنــد جـــوان خیلی 
ارزشــمــنــدتــر از مــهــاجــرت اســـت. پشتیبان 

بودن اهمیت بیشتری دارد.
مدتی قبل اساتیدم را که از هلند آمده 
ــه در یــزد  ــه آزمــایــشــگــاه نــانــویــی ک ــد  ب ــودن ب
ــازســازی کـــرده بــودیــم، آوردم. تجهیزات و  ب
روحیه دانشجوهایمان را دیدند می گفتند 
بــی بــی تــو اینجا بهترین امــکــانــات را داری! 

همین جا بمان و کارکن.

ــه فــکــر تــأســیــس شــرکــت افــتــادیــد؟  ــرا ب چـ
فعالیت های شرکت در چــه زمینه هایی 

است؟
اغــلــب اســتــادهــای طـــول تحصیلم شرکت 
دانش بنیان داشتند؛ همین من را ترغیب 
مــی  کــرد، از علمی کــه خـــوانـــده  ام بـــرای تولید 
ثروت استفاده کنم. از دوره ارشد و کار روی 
پــایــان نــامــه، در فکر تأسیس شرکت بــودم. 
سال 93-92 شرکت خودم را تأسیس کردم. 
توانستیم در ســال 94 دانش بنیان شویم. 
97- 96 دو محصول جدید دیگر ثبت کردیم 
و 98 هم 5 محصول تولیدشده در این مدت 
بــه مرحله نیمه صنعتی و تولیدی رســیــد. از 
آنجایی  که ما 80 پایان نامه ارشــد و دکترا در 
زمــیــنــه مــیــکــرو کــپــســول  هــا داشــتــیــم، مجوز 
فــرمــولاســیــون هــر نــوع میکرو کپسول   را از 
معاونت علمی ریاست جمهوری گرفتیم. آرزو 
دارم مدل ارتباط صنعت و دانشگاهی را که در 

اروپا دیدم، در ایران ایجاد کنم. تا جوان تحصیلکرده از تخصص اش 
پول دربیاورد و از ایران نرود.

در حال حاضر دو پروژه در زمینه درمان سرطان با استفاده از سامانه 
هوشمند نانویی انتقال داروها در حال طراحی و ساخت است و در 
کنار آن تولید نانو کپسول ها در مواد خوراکی، آرایشی و بهداشتی، 
نگه دارنده های گیاهی، میوه  ها، ساخت عطر و سفارش  هایی برای 

ساخت تجهیزات IVF و...

مثل اینکه پــروژه ای بابت کرونا هم داشته اید در چه زمینه ای 
بود؟ به نتیجه رسید؟

بله به محصول تجاری رسید؛ در ایام کرونا، آقای دکتر راد 3 نوع 
اکالیپتوس به ما دادنــد و گفتند در چند کشور اروپایی به تقلید از 
چین بوته هایی از اکالیپتوس در فضاهای بیمارستانی و حساس 
بــرای ضدعفونی هــوای محیط استفاده می  شود. در چند مستند 
علمی نیز نظر چنین کاربردی را دیده بودم. دکتر راد گفتند این سه 
نوع از اکالیپتوس   را در باغ گیاه شناسی یزد داریم. پروژه تحقیقاتی 
در شرکت تعریف شد. مراحل  آزمایشگاهی، تست های میکروبی، 
اثرات ماده مؤثره آن بر سلول  های ریه بررسی شد. نتایج بسیار خوبی 
داشــت. از سه نوع اکالیپتوسی که دکتر راد آورده بودند یکی ماده 

مؤثره  بیشتر و قوی  تری داشت.
چند روز بعد از شــروع بــحــران کــرونــا، بــا اســتــاد خــودم در هلند 
صحبت می  کردم. از تجربیات کشورهای اروپایی برای پیشگیری از 
بیماری های واگیردار و کرونا می  گفتند؛ در صحبت  ها  به کارهایی 
اشاره شد که شرایط بهتر کرده بودند. مثل استفاده از درختچه های 
اکالیپتوس در فضای سربسته بیمارستانی و دمنوش های گیاهی 
ــان. نظر درســتــی داشــتــنــد، مــصــرف طــولانــی و زیــاد  ــ ــادر درم ــرای کـ بـ
ضدعفونی کننده  های الکلی در محیط  های بیمارستانی و خانگی 
باعث افزایش مشکلات تنفسی در افراد می شود و کاربردی نیست. 
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